
Fællesbestyrelsesmøde tirsdag den 3. oktober 2023 kl. 17.00-19.30 i skolens aula

Mødeleder: Nicki
Fraværende: Peter, Emil, Rebecca, Mikkel
Referent: Jeanette

Dagsorden
1. Godkendelse af referat og dagsorden Dagsorden - Godkendt

Referat - Godkendt

2. Nyt Elevråd:
Elevrådsformand - Alberte 6. klasse
Næstformand - Klim 4. klasse
Stor interesse blandt eleverne for at deltage i elevrådet.
Da vi er en UNESCO-skole fungerer vores elevråd også
som verdensmålsråd.

Formand og næstformand vil ved næste bestyrelsesmøde
orientere om, hvad de arbejder med i elevrådet.

Formanden:
Der er blevet lyttet til bestyrelsernes høringssvar. Alle
besparelser er taget af bordet.

MED-udvalg:
Elsebet er valgt som AMIR på skolen. Hun er trådt ind i
børneuniversets MED-udvalg.

Børnehuset:
Pt er der 83 børn i børnehuset..
Der er børn på ture ud af huset, både i naturgrupperne,
hindsgavl og ture op på skolen.

God bedsteforældredag.

Venskabsklasser med skolen fungerer godt.

Børnehuset har vundet EITA prisen for deres deltagelse i
CO-make projektet. Prisoverrækkelse i november i
Kolding.

Der er pt. et langtidssygemeldt personale.

SFO:
Der har været travl opstart med Fælles SFO dag i Fjelsted.
Der var 25 års jubilæum.

Kommende Halloween-fest den 25/10.
Der kommer snart info ud.

Svømning er startet igen - 1 gang om måneden.
Der bliver tilbudt svømning klassevis.
Indbydelser bliver sendt ud til forældre via AULA., ca. en



uge før svømning.

Vi har tidligere arbejdet sammen med Nr. Åby omkring
sampasning i ferier. Det er nu snart muligt at skrive
høringssvar om at vi sampasser med eget børnehus

Skole:
- Orientering om Projekt FIFA: Flere med i

fællesskaber i almenområdet. AP-Møller projekt.
Projektet kommer personalets ønsker om
kompetenceudvikling omkring inklusion i møde.
Helle er ambassadør - Vi skal arbejde med
Co-teaching. Hvordan kan vi i fællesskab udvikle
på vores læringsrammer mv. Projektet strækker
sig over 3 år. Over denne periode kommer alle
personaler på skolen til at blive en del af projektet
sammen med Helle. Næste år skal der udvælges
en ambassadør mere.

- Skoleudviklingssamtaler (bilag). Samtaler med
skoleforvaltningen. Der er fokus på vores
pejlemærker. Der skal være løbende dialog
omkring vores pejlemærker og omkring
udviklingen af disse eller hvad der rører sig
omkring børneuniverset. Vi skal sammen evaluere
vores arbejde med pejlemærkerne. Kommende
udviklingssamtaler være i samspil med
bestyrelsen og elevrådet. Skoleudviklingssamtaler
bliver et formelt punkt til kommende fælles
bestyrelsesmøder.

Ønske omkring ny udvikling i skolen:

Skolepatrulje. Ønske fra forældrene om mere
sikker trafik omkring skolen. Evt. mulighed for at
forældre laver et privat korps omkring patrulje.
Skoleleder hjælper med “regler”
opmærksomhedspunkter omkring forældredrevet
skolepatrulje.

- Tilfredshed med afviklingen af fotografering.
Børnehuset har et ønske om at dele det store
fælles billede op, således at der bliver
gruppebillede for vuggen og et for børnehaven

Emneuge i uge 41. Bevægelsesuge med
motionsdag om fredagen. Alle elever er på tværs
på overgange 0. klasse til 3. klasse. Og 4. - 5. og
6. sammen

Vi har en Pannabane på prøve. Den er i brug hele
tiden.

Næste fase handler om opstribning i skolegården,
der inviterer til aktiviteter, bl.a. cykelbane.

3. Dialogmøder
- 24. oktober dagtilbud
- 2. november skoler

Dagtilbud: fokus omkring sampasning og lukkeuger
Deltagere - Maja og evt. Olga sammen med Signe

Skoleområdet: Udviklingsprojekt - sammen om skolen.
Deltagere - Nicki og Henrik



4. Støtteforening Nicki har talt med Skolechef Birgit Munk
Birgit anbefalede at vi talte med Hyllehøjskolen. Der er en
støtteforening under udvikling.

Til næste møde vil Nicki undersøge mulighed for at se
vedtægterne fra Hyllehøj.

5. Revidering af mobiltelefon princip (bilag) Udvidelser af princippet til mobile divices.

Forslag:
Devices må ikke bringe forstyrrelse ind i undervisningen

Devices:
Telefoner, smartwatch, Ipad osv.

Ønske fra lærergruppen: smartwatches ligestilles med
mobiltelefoner - De skal gemmes væk i
undervisningstiden.

Ændring:
Udskrive afsnittet om, at de store elever må bruge deres
mobiltelefoner om fredagen hver anden uge.
Skoleleder laver udkast til kommende fælles
bestyrelsesmøde.

Arbejdsgruppe omkring teknologiforståelse:
Vores FabLab-pioner og Flemming fra Børnehuset.
Ud fra den styrkede pædagogiske læreplan og fælles mål.

Besøg af Børns Vilkår, der tilbyder undervisning om trivsel
og digital dannelse. Vi har taget imod et tilbud om et forløb
om børns rettigheder til 5. og 6. klasse og et forløb om
digital dannelse for vores 3. klasse.

6. Revidering af kostpolitik (bilag) Der kan sættes rammer, men personalet skal ikke være
kostpoliti.

Appel fra forældre:
Hvordan får man italesat sunde og usunde kostvaner på
en hensigtsmæssig måde sammen med eleverne, så børn
ikke bliver forskrækket

Er politikken for snæver?
Politikken må ikke gå ud over råderummet for lærere og
pædagogerne.

Hjælp til at finde nye termer omkring italesættelsen af sund
og usund mad,så det aldrig bliver barnets ansvar.

Personalet:
De føler, at der fine handlemuligheder inden for kost-
politikkens rammer.

Afslutningsvis - der er ikke behov for at revidere princippet,
men at der er fokus på, hvordan vi taler om sundt og
usundt.

7. Evaluering af Maj-Marked Evaluering sammen med arbejdsgruppen
Der var en oplevelse af, at det var et delt marked.
Det er spredt over et for stort område.

Ønske om mere fællesskab. Ønske om fælles spisning.



Der manglede optræden, evt. fra skole og efterskole. Godt
med små konkurrencer og aktiviteter. Et tema for
majmarkedet, som man var fælles om. Skal Maj markedet
fortsat hedde Maj Marked - og skal det foregå i maj
måned?. Punktet med igen til mødet efter jul.

8. Familiecafé Forslag til 5 datoer:

1/11
12/12
24/1
29/2
3/4

Klokken 17 - 19.30

Datoen skal lægges i AULA kalenderen.

Fællesbestyrelsen står for den første Familiecafé

Der er tidligere forsøgt at tage hensyn til, at der kan være
vegetarer osv. Evt. at der bliver gjort tanker om at gøre det
let for børnene - grøntsags stave osv. Der har været et
ønske fra flere forældre om at menuen bliver offentlig

Der skal handles ind til ca. 100 personer.
Forslag om at der oprettes en begivenhed på
Familiecaféens facebook side, hvor forældrene kan
tilkendegive om man deltager.

9.
Pædagogiske læringsfortællinger

- Børnehus
- SFO

Gennemgang af en aktionslæring fra børnehuset.

10. Legepladsgruppe Der skal udvikles på udemiljøet i børnehuset.

Udvalg:
Tina - personale - ansvarlig for at samle ideer fra
personalet. Fra bestyrelsen deltager Anders, Heidi, Maja

Mulighed for at der kan arbejdes med udvalget, når vi
mødes til bestyrelsesmøder.

11. Eventuelt Der er inviteret til et bestyrelsesmøde den 2. december.
Det skal retteligt være den 5. december.

12. Punkter til næste møde Forældredrevet skolepatrulje
Støtteforening
Mobiltelefon princip

13. Evaluering af mødet Er forløbet i god ro og orden med en god tone. Produktivt.


